

JOURNAL OF
SOOCHOW UNIVERSITY
LAW EDITION

ISSN 2095-7076



蘇
州
大
學
學
報

【法学版】

2017

第4卷 第3期
Volume 4 No.3



本期聚焦：“一带一路”中的法律问题

“一带一路”倡议与多元法律文化...丁相顺 (1)

“一带一路”沿线国家贸易摩擦的法律治理...白明 (13)

基于互惠原则对外国法院判决的承认和执行研究

——以涉“一带一路”建设典型案例新加坡高尔集团案为视角...王雅菡 (22)

“一带一路”建设中的宪法问题...上官丕亮 (36)

学术专论

清代州县司法中的“遵用状式”研究...吴佩林 吴冬 (46)

香港的“高度自治”与未来政制发展

——基于比较法的视角...温学鹏 (56)

不动产占有公示效力否定论

——“连成贤诉臧树林”案的批判性分析...张静 (67)

图形用户界面外观设计保护新论

——苹果诉三星案引发的思考...黄细江 (80)

“特别没收”的司法失衡与规范重塑

——以“供犯罪所用的本人财物”之没收为视角...刘鹏玮 (93)

不作为参与理论的反思与构建...李志恒 (101)

行政协议争议诉讼要件研究...吴俊 (114)

域外译文

假想防卫过当的几个问题...[日]桥爪隆著 王昭武译 (128)

经典判例

正当程序的衡量标准

——马休斯诉埃尔德里奇案...石肖雪译 (141)

东吴法学先贤文录

“比较法教育与研究”短论一束...刘世芳等 (154)

封面题字：华人德

英文审校：何香柏

流程编辑：张盼盼

期刊参数：CN32-1846/D*2014*q*16*160*zh*P* ¥20.00*2000*14*2017-08

[本刊得到 Charles B.Wang Foundation 和江苏天贤律师事务所资助]

JOURNAL OF SOOCHOW UNIVERSITY

Law Edition

Main Contents

Volume 4 No.3, 2017

The Belt and Road Initiative and Diverse Legal Cultures

Ding Xiang-shun (1)

The Legal Governance of Trade Conflicts under the Belt and Road Initiative

Bai Ming (13)

The Principle of Reciprocity in Recognition and Enforcement of Foreign Judgments: Based on the Analysis of the Representative *Kolmar Case* under the Belt and Road Initiative

Wang Ya-han (22)

Constitutional Issues on the Belt and Road Initiative

Shangguan Pi-liang (36)

“Compliance with Plaintiff” in the County Judiciary in Qing Dynasty

Wu Pei-lin Wu Dong (46)

Hong Kong's “High Degree of Autonomy” and the Constitutional Development in the Future: A Comparative Perspective

Wen Xue-peng (56)

Negativism of the Publicity Effect of Possession of Immovables: Critical Analysis of the “Lian Chenxian v. Zang Shulin” Case

Zhang Jing (67)

A New Design Protection of Graphical User Interface: Reflection on the Case of Apple v. Samsung

Huang Xi-jiang (80)

The Judicial Unbalance and Normative Rearrangement of “Special Confiscation”: from the Perspective of “Confiscation of the Criminal's Own Properties used in the Crime”

Liu Peng-wei (93)

Criminal Omission Participation Theory: Reflection and Construction

Li Zhi-heng (101)

The Procedural Prerequisites of Administrative Agreement Dispute: An Interpretative Analysis

Wu Jun (114)

Several Issues on Excessive Imaginary Defense

[Japan] *Hashizume Takashi* (Author) *Wang Zhao-wu* (Translator) (128)

The Factors of Due Process: Mathews v. Eldridge

Shi Xiao-xue (Translator) (141)

A Bunch of Short Treatises “On the Education and Research of Comparative Law”

Liu Shi-fang et al. (154)

Supervised by the Department of Education, Jiangsu province
Sponsored by Soochow University
Edited by the Editorial Board of Journal of Soochow University
P. O. B 163, No.1, Shizi Street, Suzhou 215006, PRC
Tel : (0512)65225991
Email : sudafaxue@126.com

Editor-in-chief : Hu Yuhong
Associate editor : Fang Xinjun Shangguan Piliang Kang Jingkui
Issued at home and abroad
International distribution by the World Trade Corporation of
Publication, China